
Motion till ABC-klubbens årsmöte år 2023

Bakgrund till motionen: ABC-klubben startades år 1980. Det var en
tid då persondatorer, i den mån som de fanns tillgängliga, krävde
åtskilligt med kunskap och vilja av sina användare för att kunna
användas. Inte sällan lär det ha varit nödvändigt att skriva egna
program för att utföra en viss uppgift. I den tiden och i den
miljön hade en datorförening som ABC-klubben en nisch att fylla.

Mer än fyrtio år senare är situationen en annan. Även i dag pågår
det mycket mjukvaruutveckling som inte minst ger imponerande
avtryck som fria mjukvaror med hög kvalitet (på klubbens servar
används till exempel operativsystemet OpenBSD). Men i den mån det
finns en genomsnittlig datoranvändare behöver han eller hon
nuförtiden, år 2023, inte uppbringa den vilja som rimligen
krävdes för mer än fyrtio år sedan.

Det leder oss till frågan vilken roll ABC-klubben ska ha i dag.

Några år i mitten av 1990-talet var ABC-klubben en leverantör av
Internet via telefonmodem. Den sortens tjänst är inte aktuell i
dag då det finns mängder av «fria» trådlösa nätverk som vilken
datoranvändare som helst kan koppla upp sig mot, om man råkar
sakna en egen uppkoppling.

Inte heller är nödvändigt att ha några egentliga kunskaper om de
saker som kan koppla upp sig mot Internet för att kunna använda
dem.

Parallellt med denna utveckling har det också uppstått en
situation där några stora så kallade techföretag har skapat ett
läge där handel med personuppgifter och en långtgående
övervakning av Internets användare är grundläggande i affärsidén.
Dessa företag är år 2023 mycket svåra att undkomma, ens om man
ansträngder sig. Och man kan räkna med att det som är «gratis» i
dator- och Internetsammanhang betalas med en valuta som innebär
kartläggning och övervakning, oftast med kommersiella motiv.

Det är just detta som gör att ABC-klubben kan få en nisch bland
dem som är bekymrade över avlyssning och kontroll som ett sätt
att bedriva affärer på. Ja, ett medlemskap i ABC-klubben kostar
en (liten) slant, men du kan genom medlemskapet slippa snokarna.

Hur många som vill lyssna på det örat är knappast möjligt att
kvantifiera. Med pedagogiska insatser går det säkert att öka
skaran som kan förmås att tänka till.

Förslaget som årsmötet kan ta ställning till: ABC-klubben ska
inte längre vara en förening för "användare av datorer" som det
står på föreningens webbplats, utan en förening för dem som vill
slippa att bli övervakade av kommersiella krafter. 

Det är svårt att inte vara en användare av datorer år 2023. Det
klubben ska erbjuda alla intresserade är en form av fristad från 
kartläggningen och övervakningen.

Den avslutande meningen i stycket ovan kan årsmötet rösta om att
säga antingen JA eller NEJ till.
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